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Zápis z jednání 
Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina č. 5/2017 

konaného dne 14. 12. 2017 
 

Přítomni: 
1. Martinec Tomáš (předseda) 7. Sedmidubský Ladislav 
2. Jágrik Miroslav 8. Bártová Martina 
3. Musílek Karel 9. Maslák Pavel 
4. Kůrka Bohuslav 10. Slámečka Jan (místopředseda) 
5. Rejtar Jaromír 11. Nevoral Marek 
6. Kukla Martin 12. Murárik Jan (tajemník) 
 
Nepřítomni (omluveni): 
1. Skalník Miroslav 3. Bradáč Antonín 
2. Holub Antonín 4. Blaško Hynek 
 
Hosté: 
1. Dvořák Pavel (OSH) 
 
Program:  
Zahájení jednání, schválení programu a zápisu (Mgr. Tomáš Martinec) 

 
1. Vyhodnocení činnosti Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina za rok 2017, 

(Mgr. Tomáš Martinec); 
2. Projednání návrhu plánu práce Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina na rok 2018, 

(Mgr. Tomáš Martinec); 
3. Zásady Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování dotací obcím Kraje Vysočina na 

technické zařízení vybavení jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí v roce 2018, (Ing. 
Pavel Dvořák); 

4. Diskuse, různé; 
 

Závěr. 
 Zahájení jednání, schválení programu a zápisu Tomáš Martinec, předseda Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „BK“), přivítal 
přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je BK usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání. Ten byl upraven do následující podoby: 
 

1. Vyhodnocení činnosti Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina za rok 2017, 
(Mgr. Tomáš Martinec); 
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2. Projednání návrhu plánu práce Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina na rok 2018, 
(Mgr. Tomáš Martinec); 

3. Zásady Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování dotací obcím Kraje Vysočina na 
technické zařízení vybavení jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí v roce 2018, (Ing. 
Pavel Dvořák); 

4. Situace technického řešení monitoringu poplachů EPS v areálu Nemocnice Jihlava, p.o. 
(Mgr. Tomáš Martinec), 

5. Diskuse, různé; 
 
Závěr. 
Takto upravený návrh program jednání byl 12 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 12 hlasy schválen. 
 1. Vyhodnocení činnosti Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina za rok 2017 
Tomáš Martinec vyhodnotil činnost bezpečnostní komise za rok 2017 a vyjádřil poděkování 
zástupcům oddělení krizového řízení a bezpečnosti za celoroční přípravu podkladů pro jednání BK. Jan Murárik poděkoval členům komise za spolupráci a cenné připomínky k předkládaným 
dokumentům Kraje Vysočina. Členové komise vyjádřili podnět k větší součinnosti s radou kraje. Jan Murárik doplnil možnost elektronického hlasování o navržených materiálech pro jednání 
rady kraje týkající se oblasti bezpečnosti v případě, kdy komise nezasedá. Členové komise s touto možností souhlasili.  Usnesení 06/05/2017/BK Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
informovala 
že členové komise jsou připraveni více spolupracovat s radou kraje při řešení problematiky bezpečnosti kraje. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  2. Projednání návrhu plánu práce Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina na rok 2018 
Členové komise obdrželi s předstihem návrh plánu činnosti komise na rok 2018. Tomáš 
Martinec uvedl, že návrh plánu činnosti je připraven ve stejné struktuře jako pro rok 2017. K návrhu plánu činnosti byly vzneseny tyto připomínky: 
1) byly odstraněny body: Stav připravenosti ZZS k činnosti v integrovaném záchranném systému, statistika výjezdové činnosti ZZS za  1. pololetí 2018 a Výstavba Vzdělávacího a výcvikového střediska ZZS KV.  
2) byly odstraněny měsíce, kdy komise bude zasedat.  Jan Slámečka vznesl podnět na doplnění bodu:  
1) Vyhodnocení činnosti Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina za rok 2018. 2) Upravit bod: Průběžná informace o čerpání Rozpočtu Kraje Vysočina na kapitole PO a IZS za 
rok 2018. Dále vznesl podnět na prosincové výjezdní zasedání ke SDH v Přibyslavi. V takto upravené podobě a struktuře bude plán činnosti předložen radě kraje dne 19. 12. 2017 
ke schválení.  Usnesení 07/05/2017/BK Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
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schvaluje 
upravený plán činnosti Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina na rok 2018. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  3. Zásady Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování dotací obcím Kraje 

Vysočina na technické zařízení vybavení jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí v roce 2018 
Pavel Dvořák podal informace týkající se příprav Zásad Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování dotací obcím Kraje Vysočina na technické zařízení vybavení jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí v roce 2018. Předmětem. Zásad bude vybavení nových aut 
technickou, která bude využita v rámci ochrany obyvatelstva. Zásady vznikají ve spolupráci se SDH a HZS KV. Finanční dotace bude použita na nákup elektrocentrál a plovoucích čerpadel. 
Minimální poskytnutá dotace bude 14 tis. Kč, maximální poskytnutá dotace bude 30 tis Kč. Finanční alokace bude činit 1 mil. Kč. V rozpočtu kraje na rok 2018 tato částka není zakomponována, bude čerpáno z finanční rezervy kraje pro rok 2018. Spoluúčast kraje bude 
max. 50%, uspokojeno by tak mohlo být kolem 30–70 obcí v kraji. Finální verze Zásad bude zaslána členům bezpečnostní komise. Jan Slámečka doplnil, že tato technika je v důsledku 
předešlých událostí potřebná. Bohuslav Kůrka vznesl dotaz, zda elektrocentrála zabezpečí celou vesnici, nebo jen část. Pavel Dvořák odpověděl, že se jedná o elektrocentrály menšího výkonu vzhledem k zajištění dobré mobility, a z toho důvodu nemohou sloužit k zajištění celé nebo části 
obce. Počítá se s nimi při zajištění evakuačního střediska, místa zásahu jednotky apod. Jan Slámečka doplnil, že v případě krizové situace IZS disponuje sklady, kde jsou k dispozici silnější 
elektrocentrály.  Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina bere na vědomí Zásady Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování dotací obcím Kraje Vysočina na technické zařízení vybavení jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí v roce 2018. 
 Jan Martinec pohovořil o výpadku elektrického proudu, nedostupnosti krizových linek. Nejhorší 
situace nastala v Přibyslavi. Jan Murárik doplnil, že tento výpadek proběhl 29. 10. 2017, kdy vlivem povětrnostních podmínek došlo k potrhání drátů elektrického vedení. Nejhůře byla postižena oblast Havlíčkobrodska. V Přibyslavi došlo k výpadku elektrického proudu na 
84 hodin. Prvotně je nutné se postarat o dětské domovy, domovy pro seniory, nemocnice atd. Proběhlo jednání se zástupci EON a ČEZ Distribuce, a.s., operačního střediska HZS, starostou 
Ždírce nad Doubravou, starostou Přibyslavi. Předmětem jednání byl postup při výpadku elektrické energie a následná řešení. Byl vytvořen formulář, který obsahuje důležité údaje, které by byly následně rozesílány na mobilní telefony starostům při vzniku krizové situace. Dne 18. 12. 
2017 se uskuteční jednání se zástupci E.O.N. a operačního střediska HZS. Tomáš Martinec vznesl dotaz na přetíženost linky KOPISu. Pavel Maslák odpověděl, že při přetíženosti linky, je 
hovor přepojen na jinou volnou linku i v jiném kraji a následná informace je předána zpět na původní operační středisko. Dále doplnil, že při neohrožení života by bylo vhodné odstraňování následků na komunikacích až po skončení událostí. 
 4. Situace technického řešení monitoringu poplachů elektronického požárního 

systému v areálu Nemocnice Jihlava, p.o. 
Tomáš Martinec informoval problematice posouzení variant technického řešení monitoringu 
poplachů EPS v areálu Nemocnice Jihlava, p.o. Toto vyjádření bude součástí zápisu. Proběhlo jednání se zástupci Nemocnice Jihlava, pracovníkem odboru zdravotnictví KrÚ, oddělením krizového řízení a bezpečnosti a předsedou bezpečnostní komise, kde byla tato problematika 
řešena. Problém spočívá v tom, že stávající systém spouští falešný poplach, který se fyzicky ostrahou ověřuje a při falešném poplachu vypíná. Čidlo systému a jeho umístění se vyhledává 
v tištěném manuálu a následně se jde prostor zkontrolovat. V případě, že ostraha nestačí při planém poplachu čidlo včas nalézt a vypnout, automatický systém spustí výzvu k evakuaci 
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prostoru. Na koupi EPS by měla být vyčleněna částka ve výši cca 500 tis. Kč. Ladislav Sedmidubský vznesl dotaz, zda i ostatní nemocnice se potýkají s tímto problémem. Tomáš 
Martinec odpověděl, že jediná Nemocnice Jihlava tento problém oznámila. Usnesení 08/05/2017/BK Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje projednat vzniklou situaci v Nemocnici Jihlava a doporučuje 
radě kraje doporučit zastupitelstvu kraje poskytnout dotaci na dodavatele technologie EPS. Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 5. Diskuze, různé 
V rámci diskuze nebyly vzneseny žádné podněty.  
Závěr Tomáš Martinec poděkoval přítomným za aktivní účast, popřál všem hezký den a ukončil 
jednání.  
  Mgr. Tomáš Martinec 
předseda Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina  
  Ing. Jan Murárik 
tajemník Bezpečností komise Rady Kraje Vysočina  
 Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová 14. prosince 2017. 


